
 

 ACTA - RESUM CONSELL DE SEGURETAT, PREVENCIÓ I CONVIVÈNCIA  
 
Data: 12 de JUNY DE 2024  
Lloc: Sala Ernest Lluch, 3a Planta Seu Dte. Ciutat Vella  
Hora: 18.30h  
 
Assistents:  
President Albert Batlle. Regidor del Districte de Ciutat Vella.  
 
Consellers i Autoritats  
Ivan Pera. Comissionat Pacte Per Ciutat Vella  
Jordi Miró. Cap de gabinet Tinença de seguretat. 
Montserrat Surroca. Comissionada de Convivència  
Joaquim Ortilles. Delegat Consellera PSC 
Isabel Pallejà (UPA) 
Octavio Gonzalez (PSC) 
Maria Jose Arteaga (PSC)  
Natalia Martinez Rodriguez. GM BComú  
Àlex Roman González. GM JUNTSxCAT  
Esther Miralles Ripoll. GM ERC  
Alberto Álvarez Pérez. GM BComú  
Alba Segura Gomila. GM ERC  
 
Tècnics Municipals i ponents  
Carlos Alcaraz. Intendent GUB Ciutat Vella  
Victor Martin. Intendent Mossos Ciutat vella  
Patrícia Duran. Sots-Cap comissària ME Ciutat vella  
Carlos Cava. Cap de Seguretat Ciutadana  
Edgar Gimeno. Cap de la Policia Comunitària  
Carme Borell. Gerenta ASPB  
Jaume Molina. Intendent Policia Portuària 

       Victor Molinet Coll. SPEIS  
       Esther Robles. Directora Territorial de Serveis Socials Ciutat Vella  
       Juan José Molina. Institut de Mercats  

 



Assisteixen representants de les següents entitats  
Veinals:  
Associació de Veïns de la Barceloneta  
Associació de Veïns Barri del Raval  
Associació de Veïns Illa Raval Sud RPR Roig-Picalquers-Robador  
Associació Veïns Arc Del Teatre  
Xarxa Veïnal Raval  
As. Xarxa Veïns Gòtic 
 
 
Comercials:  
Amics de la Rambla  
Associació de Veïns i Comerciants de Portaferrissa, Cucurulla i Boters  
Associació Veïns i Comerciants del Carrer Nou de la Rambla i Rodalies  
Gremi d’Hotels de Barcelona  
Ass. Com. C/ Avinyó, i Veïns  
Eix Barnacentre  
Agrupació De Comerciants i Industrials de La Barceloneta (ACIB)  
Eix Raval  
Amics i comerciants de la plaça Reial 
Associació de comerciants C/Llibreteria-Sant Pere més Baix 
Associació Emblemàtics de Barcelona. 
Mercat de Santa Caterina 
 

 
 

Ordre del dia:  
1.- Benvinguda i presentació dels assistents.  
2.- Presentació del Pla Local de Seguretat de Barcelona, 2024-2027.  
3.- Informació del procés de Modificació de l’Ordenança de Convivència.  
4.- Dades i informes de GUB, MMEE, Policia Portuària i SPCPEIS.  
5.- Torn obert de paraules  

 
 
 
 



 
1. Benvinguda i presentació dels assistents.  
 
La sessió s’inicia a les 18.30 i el Regidor del Districte de Ciutat Vella Albert 
Batlle dona la benvinguda als assistents i presenta l’ordre del dia. El 
Regidor fa una explicació dels principals reptes de seguretat del districte. 
 
 
 
2. Presentació del Pla Local de Seguretat de Barcelona, 2024-2027  
 
El Cap de Gabinet de la Tinència de Seguretat, Jordi Miró, fa la presentació 
del Pla Local de Seguretat. 
 
 
 
3. Informació del procés de Modificació de l’Ordenança de Convivència.  
 
Montserrat Surroca presenta el procés de Modificació de l’Ordenança de 
Convivència. Informa que el procés participatiu just acaba d’acabar amb 
unes 570 propostes recollides de la ciutadania entre el decidim i 10 
sessions participatives. Un cop recollides les propostes, els serveis tècnics 
respondran una per una totes les propostes. Dilluns 17 a les 18h a la 
Biblioteca Jaume Fuster, hi haurà una presentació del resultat final del 
procés participatiu en format d’audiència pública. Properament es 
presentarà l’avantprojecte, on també hi haurà la possibilitat de participar.  
 
 
 
4. Dades i informes de GUB, MMEE, Policia Portuària i SPCPEIS  
 
MMEE: L’intendent presenta el seu equip. Explica el seu informe de la 
situació delinqüencial, l’activitat policial, explica els dispositius policials i 
destaca la situació de delictes contra la salut pública al districte.  
GUB. L’intendent de Ciutat Vella presenta l’informe policial. Explica els 
incidents i els serveis que fa GUB a la via pública. Es fa una explicació dels 
detalls del Pla Estiu.  
Policia Portuària. L’intendent de la Policia Portuària explica un document 
on es detallen les actuacions de la Policia Portuària i la tipologia de 
delictes detectats en l’àmbit d’actuació del port.  



El Regidor destaca la presència i agraeix la feina a l’Intendent de la Policia 
Portuària.  
SPEIS (Bombers). El Sr. Molinet Presenta les dades estadístiques dels 
serveis de Salvament, Incendis i Assistències tècniques. Destaca les 
actuacions relacionades amb la copa Amèrica, la campanya d’estiu i el 
seguiment de les obres de la Via Laietana.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5. Torn obert de paraules.  
 
S’obre un torn de paraules, es registra a la taula següent.  
 
PREGUNTES Pla Seguretat i 
Ordenança Civisme  

RESPOSTES REGIDOR  

AVV Barceloneta expressa el seu 
descontentament amb el procés 
participatiu i demana tenir accés a 
les propostes de la ciutadania amb 
la seva corresponent resposta.  

Les actes estan accessibles al 
Decidim i estarà tot accessible.  

AVV del Raval Sud expressa el seu 
descontentament amb l’estat del 
seu carrer, Robadors.  

El regidor es mostra coneixedor del 
cas de Robadors  

Xarxa veïnal del Raval pregunta 
sobre quins son els delictes en els 
que s’ha endurit la 
multireincidència.  
Expressa el seu descontentament 
amb el tracte vers al sensellarisme.  
Considera que el problema dels 
narcopisos i la ocupació no està 
relacionada i que hi ha narcopisos 
de lloguer legal.  

Es fa referencia a delictes de baixa 
intensitat, com els furts. Des del 
CME consideren que el que hi ha 
persones d’alta activitat delictiva 
que no es consideren 
multireincidents perquè no han 
estat jutjats.  
Furts, salut pública, robatoris amb 
violència a persones i establiments.  
La comissionada respon que les 
persones vulnerables son un 



col•lectiu que s’ha tingut en 
compte en l’elaboració de 
l’ordenança. L’actual ordenança no 
fa referència a sancionar el 
Sensellarisme concretament. Es 
multen actituds concretes.  
Davant de la vulnerabilitat, es 
busquen mesures alternatives a la 
sanció amb sensibilitat a la seva 
situació.  
Els narcopisos llogats de forma legal 
també s’està perseguint, i s’està 
acompanyant als veïns i als 
propietaris per solucionar la 
problemàtica. Des de CME 
expliquen que estan a sobre del 
tema.  

El President d’Amics de la Rambla 
considera que el primer problema 
criminal de la Rambla és la droga.  

El regidor es mostra coneixedor de 
la situació i els cossos de seguretat 
explicaran com gestionar-ho.  

Un representant dels comerços 
emblemàtics i de l’Eix Raval 
expressa que els comerços es 
troben en una situació insostenible 
i que s’ha de gestionar la realitat 
que tenim. Creu que és 
responsabilitat de les autoritats 
solucionar la solució.  
També fa referència a l’epidèmia de 
problemes de Salut Mental. 
Considera que la situació està 
provocant la ruïna dels comerços.  

El regidor aprecia el rol de veïns de 
planta zero dels comerciants. S’han 
de mantenir arrelats els comerços, 
que son patrimoni de la ciutat.  

Un altre representant dels 
comerços emblemàtics i de l’Eix 
Raval expressa la seva preocupació 
amb el soroll, reforça el missatge de 
l’anterior representant. Demana 
que es faci un esforç més gran amb 
el tema del civisme, i educar a la 
població. Expressa una 

Els delictes d’odi son una lacra 
contra la que s’ha de continuar 
lluitant.  
CME mostra el suport contra la 
LGTBIfòbia i li passa el contacte de 
l’Equip de Contacte amb la 
Comunitat.  



problemàtica de LGTBIfòbia a la 
Rambla del Raval. 

 

PREGUNTES DELS INFORMES DELS 
COSSOS i torn obert  

RESPOSTES  

la representant de l’Ass. de 
comerciants del carrer de l’Arc del 
Teatre expressa el seu 
descontentament per les 
externalitats que genera la sala 
baluard. Demana que la patrulla 
estigui fixa davant de la sala 
baluard.  
Demana més actuació a GUB, 
també demana més presència de 
Mossos d’Esquadra.  
Demana que s’insisteixi a fer fora a 
les persones sense llar pel matí.  
Denuncia la presència de xeringues 
a la zona del Raval sud.  
Planteja un agraïment als bombers.  

Es respondrà per escrit 
personalment ja que ha marxat 
abans del torn de resposta.  

La Xarxa Veïnal del Raval planteja 
que ha trobat a faltar comentar el 
paper del turisme massiu amb els 
delictes que es produeixen al 
districte. Planteja que els turistes 
també orinen al carrer.  
Pregunta a la Policia portuària per 
la composició de la comissió de 
gestió de conflictes.  

El regidor explica que totes les 
demandes han estat recollides pels 
cossos policials i serveis municipals 
per poder ser abordades.  

Un representant de Xarxa Veïnal 
del Gòtic expressa les següents 
problemàtiques.  
Zona parròquia Santa Anna té una 
problemàtica d’externalitats.  
Expressa inconformitat amb una 
furgoneta que tenia permís per 
estar 2 hores tallant el trànsit.  
Considera que hi ha persones de 
l’est que son rodamóns.  

CME explica que no hi ha manca de 
policia en el canvi de torn. GUB 
explica que els canvis de torns 
estan encavalcats per evitar que 
falti gent al carrer.  
No es donen autoritzacions per 
carrega i descarrega i GUB no pot 
fer assistència.  
Sobre el terrorisme, GUB expressa 
que al Gòtic hi ha les mesures 



Expressa la seva inconformitat amb 
la gestió de la recollida porta a 
porta  
Expressa indefensió durant el canvi 
de torn policial.  
Expressa la seva por davant que les 
persones estrangeres puguin fer 
endarrerir els drets adquirits aquí.  
Expressa que hi ha altes 
concentracions de gent i pot haver 
risc de terrorisme.  
Expressa que truca al 112 moltes 
vegades però no té resposta 
adequada.  

necessàries de protecció d’accessos 
contra el terrorisme.  

4. Associació de Veïns Illa RPR Roig-
Picalquers-Robador explica que la 
prostitució genera externalitats 
negatives, fa una cita de Frederica 
Montseny on explica que la 
prostitució s’acabarà millorant la 
situació de les dones i la llibertat 
sexual. Considera que a dia d’avui ja 
es donen les condicions per abolir 
la prostitució. Demana multes als 
clients del treball sexual. 

La comissionada explica que la 
ordenança si que contemplarà les 
multes als clients del treball sexual.  

 

Des de l’Eix Raval pregunten als 
mossos sobre una persona 
agressiva que ataca als clients de 
les terrasses. Pregunta si es pot 
aconseguir tenir una ordre 
d’allunyament d’aquesta persona.  
Sol·liciten un seguiment de serveis 
socials de les persones que 
acudeixen als serveis assistencials i 
menjadors socials.  
Es demana que les persones sense 
llar puguin accedir a pisos tutelats.  

CME explica que sí que es pot 
denunciar a la persona agressiva i 
pot esdevenir en una ordre 
d’allunyament.  

Des de la direcció del mercat de la 
Barceloneta i Santa Caterina es fa la 

El regidor explica que totes les 
demandes han estat recollides pels 



consideració que el 112 no és 
efectiu.  
Pregunta com actuar davant els 
menors que fan furts.  

cossos policials i serveis municipals 
per poder ser abordades.  

Fem Gòtic demana informació 
sobre el servei de l’atenció a la 
víctima. Pregunta si es pot accedir a 
les càmeres dels llocs on van anar 
els agressors del seu fill.  
Considera que hi ha hores on no hi 
ha policia i que és perillós. Explica 
que hi ha bandes que estan 
enfrontades i hi ha un risc gran.  

L’intendent de GUB i MMEE explica 
que el GAV fa referència a 
violències masclistes. Mossos es 
mostra a disposició de donar suport 
en el que calgui amb aquest cas.  

Eix Raval expressa la seva 
preocupació per l’augment dels 
delictes que pot generar l’afluència 
de gent de la copa de l’Amèrica.  

El regidor explica que totes les 
demandes han estat recollides pels 
cossos policials i serveis municipals 
per poder ser abordades.  

 


